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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 23. august 2012 stil-
let følgende spørgsmål nr. 834 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-
byggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Bene-
dikte Kiær (KF).

Spørgsmål nr. 834:
’’Hvad agter ministeren at gøre for at forkorte ventelisterne på de offentlige hø-
reklinikker (f.eks. 110 uger ved Aarhus Universitetshospital), og tror ministe-
ren, at "Bedre organisering af behandlingen med høreapparater" kan løse pro-
blemerne, eller er det mere sandsynligt, at det blot gør situationen meget vær-
re, da færre vil have råd til privat høreapparatbehandling, hvis tilskuddet redu-
ceres så dramatisk som foreslået?”

Svar:
Jeg bemærker, at der er væsentlige forskelle i ventetiden på høreapparatbe-
handling i det offentlige, jf. også min besvarelse af spørgsmål 793, og at der er 
adskillige offentlige sygehuse med markant lavere ventetider end Aarhus Uni-
versitetshospital. Hvis en patient oplever lang ventetid på behandling på ét sy-
gehus, kan han eller hun således benytte det frie sygehusvalg til at vælge be-
handling på et andet offentligt sygehus.

Men jeg er enig i, at der er behov for at følge udviklingen i ventetiden på høre-
apparatbehandling i det offentlige sundhedsvæsen, også i lyset af regeringens 
forslag til ny organisering af høreapparatområdet.
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